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Referat fra møde i Hillerød Kommunes Grønt Råd  

6. maj 2025  

Deltagere Grønt Råd: 

Jonna Larsen, Naturhistorisk Forening (JL) 

Inge Holding Christoffersen, Nordsjællands Landboforening (IHC) 

Kaj Larsen, Danmarks Sportsfiskerforbund (KL) 

Jørgen Jacobsen, Danmarks Jægerforbund (JJ) 

Esben Aarsleff, Museum Nordsjælland (EA) 

Parly Reinholdt , Haveselskabet (PR)  

Anne Mette Højgaard Schoeller, Friluftsrådet (AMHS) 

Michael Liesk, DN – stedfortræder for Jørgen Nielsen DN 

 

Fra forvaltningen 

Vibeke Meno, sektionsleder for Natur, Miljø og Klima og formand for Grønt Råd 

Kirstine Thoresen-Lassen, Naturmedarbejder og sekretær for Grønt Råd 

Referenter: Kirstine Thoresen- Lassen og 

Vibeke Meno 

Dato: 6. maj 2025 

Tid og sted: Ordinært møde i Grønt Råd kl 

13.00 til 15.00. Møde med Natur, Miljø og 

Klimaudvalget fra kl. 15.00-16.00. 

Afbud/ikke til stede:  

Anna Thormann, Naturstyrelsen Nordsjælland 

Jørgen Schultz, Hillerød Samvirkende 

Idrætsforeninger  

Stig Englund, DOF 

Jørgen Nielsen, Danmarks 

Naturfredningsforenings lokalkomité Hillerød 

DN  
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Emner Referat 

Vedligehold af 

beskyttede 

naturtyper (§ 3 

beskyttet natur) –

Oplæg ved Sofie 

Dyreborg Luffe 

(SDL), Hillerød 

Kommune 

SDL fortalte om kommunens 10-årige vedligehold af beskyttede 

naturtyper. Status på kommunens 10-årige vedligehold af beskyttede 

naturtyper fremgår af sag for Natur, Miljø og Klimaudvalget den 31. 

marts som kan findes her: Referat fra møde i NMK-udvalget den 31. 

marts 2025 

 

Sofie fortalte at kommunen havde nået at gennemgå 50 % af § 3 

arealerne inden kommunen i 2023/2024 satte en konsulent på 

opgaven. Konsulenten foretog i 23/24 en gennemgang af 100% af 

kommunens §3- beskyttede arealer. Kommunen nåede således i mål 

med luftfotogennemgangen inden for den 10-årige periode. Der 

mangler det efterfølgende arbejde med besigtigelse af udpegede nye 

potentielle naturarealer, og behandling af de fundne 

uoverensstemmelser. 

 

Miljøstyrelsen har en Beskyttet Natur app som giver direkte adgang til 

at se besigtigelser, artsfund og øvrige informationer om de enkelte § 

3-områder.  

 

Link 

Appen for Beskyttet Natur - Styrelsen for Grøn Arealomlægning og 

Vandmiljø  

 

Forberedelse af 

møde med NMK-

udvalget   

Forslag til emne: 

 

Anne Mette H. Schoeller, Friluftsrådet: Forklaring på politisk baggrund 

ift. syn på Naturnationalpark. 

  

Parly Reinholdt: Haveselskabet: Genbrug af Haveaffald 

Vil gerne bruge genbrugsmateriale, f.eks. træstammer, store grene 

mv. som borgerne kan tage med hjem og bruge i haver til glæde for 

biodiversiteten.  

 

Micheal Liesk, DN: Håndhævelse af § 3 uoverensstemmelser og 

ressourcer.  

 

Kaj Larsen, Sportsfiskerne: Modstridende interesser: vandafledning/ 

vandmiljø målopfyldelse. 

 

Michael Liesk, DN: Biodiversitetsplan?   

 

Kaj Larsen, Sportsfiskerne: Rensning af regnvand.  

 

Inge Christoffersen Holding, Nordsjællands Landboforening: Solceller 

og rådgivning omkring naturhensyn. 

 

https://dagsordener.hillerod.dk/vis?Referat-Natur%2C-Miljoe-og-Klimaudvalget-d.31-03-2025-kl.16.00&id=c3f6da78-1a21-4819-b408-1d82995b62a7
https://dagsordener.hillerod.dk/vis?Referat-Natur%2C-Miljoe-og-Klimaudvalget-d.31-03-2025-kl.16.00&id=c3f6da78-1a21-4819-b408-1d82995b62a7
https://cas5-0-urlprotect.trendmicro.com/wis/clicktime/v1/query?url=https%3a%2f%2fsgavmst.dk%2fnatur%2dog%2djagt%2fnaturbeskyttelse%2f3%2dbeskyttede%2dnaturtyper%2fappen%2dfor%2dbeskyttet%2dnatur&umid=26344af4-8414-485c-852f-032acb8f21f2&rct=1748011343&auth=382729323f9b44f6c3f42d35d3ca14a32947730e-9f6ce0c3781b205fd3e9c3e547b86a4da239c593
https://cas5-0-urlprotect.trendmicro.com/wis/clicktime/v1/query?url=https%3a%2f%2fsgavmst.dk%2fnatur%2dog%2djagt%2fnaturbeskyttelse%2f3%2dbeskyttede%2dnaturtyper%2fappen%2dfor%2dbeskyttet%2dnatur&umid=26344af4-8414-485c-852f-032acb8f21f2&rct=1748011343&auth=382729323f9b44f6c3f42d35d3ca14a32947730e-9f6ce0c3781b205fd3e9c3e547b86a4da239c593
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Emner Referat 

Hvor skal Grønt 

Råds årlige 

besigtigelsestur gå 

hen? 

Torsdag den 14. august kl. 16.00-18.00. Udvalget inviteres med.  

 

Forslag fra Kaj Larsen, Sportsfiskerne: Besøg ved Kollerød Å – sten og 

gydegrus – el-fiskeri – evt. Hanebjerg Skyttecenter.  

 

Anne Mette H. Schoeller, Friluftsrådet: Besøg i Gribskov og se 

Naturnationalparken i Gribskov.  

 

Det blev aftalt at rådet besøger Kollerød Å og ser demonstration af 

elektro-fiskeri fra kl. 16.00-18.00.  

 

Der er mulighed for før besigtigelsen af at besøge Gribskov med 

emnet Naturnationalpark. Anne Mette H. Schoeller, Friluftsrådet retter 

henvendelse til Naturstyrelsen om mulighed for at Naturstyrelsen 

kommer og fortæller Grønt råd om planerne ved besigtigelse før kl. 

16.00.  
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Status på 

implementering af 

Grøn Trepart 

Status fra hhv. Nordsjællands Landboforening (NOLA), DN og 

Kommunen 

 

Hillerød Kommune v. Vibeke Meno: Der har været holdt 3 møder i 

lokal trepart for Isefjord og Roskildefjord, hvor Hillerød Kommune er 

repræsenteret ved Louise Colding og Vibeke Meno. 

 

Nordsjællands Landboforening v. Inge Christoffersen Holding: Der 

bliver holdt mange møder og der skal ske en stor koordinering. Inge 

viste et brev som Lejre kommune har sendt ud til alle lodsejre for at 

fortælle om muligheder og om at melde arealer ind. Inge opfordrede 

kommunen til at gøre det samme. 

 

DN Hillerød ved Michael Liesk: Fortalte om et vellykket møde den 24. 

april i Arresøhus som DN holdt sammen med Nordsjællands 

Landboforening.  

DN Hillerød foreslår at der tages udgangspunkt i lavbundområder og 

randområder omkring vandløb. 

 

Jørgen Jacobsen, Danmarks Jægerforbund: Spurgte om hvordan DN 

vil sørge for at andre grønne organisationer bliver involveret. Der er 

mulighed for gennem DNs medlemskab af lokalgruppen at de grønne 

organisationer, som ikke har en plads i lokalgrupperne, kan få viden 

og synspunkter bragt videre til de lokale grupper gennem DNs 

medlemskab. Michaels Liesk opfordrede til af de øvrige grønne 

organisationer henvender sig til DN hvis de har ønsker og synspunkter 

som DN skal videreformidle i lokalgrupperne. Michael Liesk vil tage 

spørgsmålet videre til DN vedrørende hvordan andre grønne 

organisationer kan blive inddraget.  

 

Anne Mette H. Schoeller: Friluftsrådet har valgt fra øverste niveau at 

gå ind i den overordnede gruppe og ikke i lokalgrupper. 

 

Michael Liesk, DN: I den store trepartgruppe sidder der to DN 

repræsentanter. 

I den lokale gruppe sidder Søren Mark og Thomas Beck fra DN  
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Bordet rundt Der var desværre ikke tid til ”bordet rundt”, men medlemmerne har 

inden mødet sendt nedenstående på forhånd: 

 

Jonna Larsen, Naturhistorisk Forening:  

Registreringen af ilderne er ved at være afsluttet. 

 

Parly Reinholdt, Haveselskabet: 

Har afholdt generalforsamling. Er gået fra tre til seks 

bestyrelsesmedlemmer.  

 

Esben Aarsleff, Museum Nordsjælland 

Museet er fortsat i gang på Smørkilde Bakke, langs Hillerød-

motorvejen og ved Dyremosegård i Skævinge. Der har været mange 

detektorfund, som udgør en stadigt voksende andel af de aktiviteter, 

hvor borgerne er i kontakt med museet. Vi modtager omkring 1000 

fund hvert år, som indsamles af en skare på ca. 50 aktive 

detektorfolk. De afsøger de åbne marker og en sjælden gang imellem 

arealer i skovene. Fundene dækker alt fra patronhylstre til sjældne 

3000 år gamle smykker fra bronzealderen. Ikke overraskende er vi 

mest interesserede i de gamle smykker. 

 

Stig Englund, DOF:  

DOF Nordsjælland har den 16. april sendt forslag til udtagning af 

lavbundsområder m. randzoner ifm. Grøn Trepart for Hillerød 

Kommune til kommunen. Mail samt bilag med forslag til udtagning af 

9 lavbundsområder, er vedhæftet til orientering for Grønt Råd. DOF 

Nordsjælland vil inden længe fremsende endnu nogle forslag ifm. 

Grøn Trepart, nemlig udtagning af større sammenhængende ikke-

lavbundsområder.  

 

Inge Christoffersen Holding, Nordsjællands landboforening 

Nordsjællands Landboforening arbejder meget intenst sammen med 

alle parter i implementering af aftalerne i Den Grønne Trepart. Der 

bliver afholdt mange møder i alle niveauer med lodsejere, landmænd, 

Ålaug og andre foreninger, kommuner, andre landboforeninger, 

udtagningskonsulenter og andre faglige medspillere. Der holdes 

fysiske møder og onlinemøder også med taskforcegrupper og 

netværksgrupper på tværs af kommunegrænser – og på tværs af de 2 

lokale treparter: Isefjord/Roskilde Fjord og Øresund. Tidsrammen i 

den Grønne Trepart er som bekendt meget stram og alle parter 

arbejder på højtryk og med positiv energi for at nå i mål. 

Et andet emne der kræver meget opmærksomhed er BNBO. Der 

arbejdes både med den praktiske del og den juridiske del. I langt den 

største del af de BNBO, der er i Hillerød Kommune er det HOFOR 

(Hovedstadsområdets forsyningsselskab) der gør det svært at indgå 

frivillige aftaler, idet en dialog ikke har været mulig. Mange lodsejere 

har taget kontakt til HOFOR uden held og i de tilfælde, hvor der har 

været dialog har de tilbudte erstatninger været uden rimelighed. 

Derudover afventes fortsat en del beregninger af BNBO – disse 

udestår fra GEUS. 
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Emner Referat 

Der er i år tilmeldt 49 deltagere til Nordsjællanske Faunastriber hvor 

Hillerød har det største antal på 13 deltagere. Med de positive 

vejrforhold er der udsigt til en tidlig udsåning.  

Agrovi Biodiversitet tilbyder rådgivning med at højne biodiversiteten i 

både landdistrikter og i byerne med gode løsninger, så natur kan få 

mere plads 

 

Jørgen Jacobsen, Jægerrådet, Hillerød 

Fra den 1. maj til den 15. juni regulerer jægere fra Hillerød Jægerråd 

rågeunger i Hillerød Kommune, hvor borgere er generet af støjen og 

griseriet fra rågerne 

 

Michael Liesk, DN: 

”Ændret afledning af vand fra Ullerød/ motorvej. Hvis der havde 

været tid til ”bordet rundt” ville DN gerne have givet en status. 

 

Hillerød Kommune v. Vibeke Meno: 

 Freerslev Kildeplads – status. Sagen var på Byrådet d. 5. maj. 

Bliver offentliggjort med klagemulighed. 

 BNBO tidsplan for håndhævelse. Status: Ny medarbejder som 

tager fat på myndighedsbehandling. Afgørelser kommer 

forventelig ud efter sommerferien. 

 Fredningsforslag vedr. af Strø bjerge – DN har rejst 

fredningssag. Kommende offentlig møde som arrangeres af 

Fredningsnævnet for Nordsjælland. Dato er p.t. ikke kendt. 

Følg med på fredningsnævnet for Nordsjællands hjemmeside. 

Kommunen er ikke medrejser og vil ikke komme med 

bemærkninger under det offentlige møde. Forvaltningen 

deltager som observatør. 

Evt.  Forslag til punkter til kommende møder: 

Afbrænding som naturpleje 

Frøprojekt 

Egedam-naturprojekt jf. referat fra Grønt Råds møde d. 25. februar 

samt referat fra NMK 04.02.25   

 

Mødedatoer efter den 15. august vil blive sendt ud til medlemmerne 

så snart det er muligt at booke lokaler. 

 

Tirsdage eller torsdag fra 14.00-16.00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


